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 اقدامات اثرگذار ميدکو براي کسب تنديس 
در هفتمين جايزه بهره وري معدن و صنايع معدني

مديرعامل شرکت توسعه معدن و صنايع معدني خاورميانه ) ميدکو( اقدامات اثرگذار اين شرکت در 
دريافت نشان برنز هفتمين جايزه بهره وري معدن و صنايع معدني را تشريح کرد.

علي اصغر پورمند افزود: اين مجموعه شامل 18 شرکت در حوزه هاي مختلف توليدي، مهندسي ، 
پشتيباني، خدماتي، حمل و نقل و بازرگاني هستند که اجراي 35 پروژه را بر عهده دارند.

وي گفت: شيوه مديريت ميدکو بر شرکت هاي زيرمجموعه، از نوع کنترل استراتژيک است و تمامي 
فعاليت هاي عملياتي به شرکت هاي تابعه واگذار شده است.

مديرعامل ميدکو افزود: نگاه و تفکر جهاني، به روز بودن و آينده نگري، تيم مديريتي مجرب، پياده 
سازي فرآيند کامل و يکپارچه از ايده تا محصول و يکپارچگي در مجموعه شرکت هاي زيرمجموعه و 
همچنين تعيين اولويت ها و فرصت هاي سرمايه گذاري در معدن و صنايع معدني از جمله اقدامات اين 

مجموعه در افزايش بهره وري بوده است.
وي تمرکز بر توليد صنايع فولادي و مسي و صنايع بالادستي و تنوع در ارايه خدمات مرتبط را از 
ديگر برنامه ريزي هاي ميدکو خواند و ادامه داد: ميدکو سازمان دانشي، يادگيرنده، چابک و پيشرو است 
و استقرار صنايع معدني و متالورژي در مجاورت معادن مرتبط و کاهش شديد هزينه حمل و نقل و … 

مورد توجه شرکت بوده است.
پورمند گفت: انتخاب مهمترين سطح تکنولوژي ها در صنعت فولاد، طراحي و پياده سازي بالاترين 
سطح تکنولوژي در صنعت مس براي نخستين بار، نگاه ويژه به سرمايه انساني و استفاده از نيروهاي جوان 
و تحصيل کرده در کنار افراد با تجربه از اقدامات اثرگذار ميدکو در بهبود بهره روي در ميدکو بوده است.

وري  بهره  هاي  شاخص  افزايش  راستاي  در  ميدکو  اقدامات  ديگر  از  داد:  ادامه  ميدکو  مديرعامل 
و  مديريتي  سيستم هاي  سازي  جاري  و  توسعه  اطلاعاتي،  جامع  راهکار  استقرار  و  توسعه  به  توان  مي 
استانداردهاي بين المللي و استقرار سيستم مديريت ايمني، بهداشت، زيست محيطي و جامعه اشاره کرد.

 اعطاي لوح و نشان ويژه »مدير ارشد ارتباط گستر« 
به مديرعامل شرکت ملي صنايع مس ايران

سمپوزيوم  شانزدهمين  در  ايران  مس  صنايع  ملي  شرکت  مديرعامل  سعدمحمدي  اردشير  دکتر 
بين المللي روابط عمومي ايران؛ با موضوع بررسي تأثير کرونا ويروس بر ساختار و عملکرد رسانه اي روابط 

عمومي؛ به انتخاب هيئت داوران به عنوان »مدير ارشد ارتباط گستر« برگزيده شد.
به گزارش مس پرس، در شانزدهمين دوره سمپوزيوم بين المللي روابط عمومي و هفدهمين جشنواره 
و  فرهنگي  معاون  و  سخنگو  لاري،  سادات  سيما  دکتر  حضور  با  که  ايران  عمومي  روابط  برترين هاي 
مرکزي  بيمه  رئيس کل  اميري  سليماني  دکتر  و  پزشکي  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزير  دانشجويي 
جمهوري اسلامي ايران و جمعي از مديران برگزيده جشنواره روابط عمومي برگزار شد، از دکتر اردشير 
سعدمحمدي مديرعامل شرکت ملي صنايع مس ايران، با اعطاي لوح و نشان »مدير ارشد ارتباط گستر و 
تعالي گر ارتباطي « تقدير به عمل آمد.بر اساس اين گزارش، در ابتداي اين مراسم پيام خانم دکتر سوتلانا 
استاوريوا رئيس انجمن بين المللي روابط عمومي خطاب به شرکت کنندگان و برگزيدگان اين سمپوزيوم 
سعدمحمدي  اردشير  دکتر  راهبري  تحت  ايران  مس  صنايع  ملي  شد.شرکت  پخش  مجازي  به صورت 
مديرعامل شرکت مس حضوري اثرگذار، پاسخگو، متعهدانه و تعاملي با ذي نفعان بيروني و دروني سازمان 

داشته است تا اين شرکت به يک سازمان شفاف در عرصه ارتباطات تبديل شود.
بيِبارز هوکس استاد دانشگاه استانبول  بانو  اين سمپوزيوم پروفسور  گفتني است، در بخش علمي 
ترکيه، فيليپ بورِمانس، عضو هيئت مديره ايپرا، مدرس و متخصص ارتباطات بحران از کشور بلژيک و 
مدير روابط عمومي IBM و دکتر ماکسيم بحِار سخنران حرفه اي از کشور بلغارستان سخنراني مي کنند.

اين سمپوزيوم که به عنوان مهم ترين رويداد در عرصه روابط عمومي هاي کشور محسوب مي شود، 
به صورت سالانه و با هدف ارتقاء دانش دست اندرکاران روابط عمومي، معرفي الگوهاي موفق، شناسايي 
استعدادها، ايجاد رقابت سالم، تشويق و ترغيب به امر فعاليت علمي-تخصصي در روابط عمومي و نيز 

کمک به ارتقاء کيفي فعاليت هاي روابط عمومي در کشور برگزار مي گردد.

کمبود روغن نيمه جامد 
4.5کيلوگرمي تا اواخر هفته 

آينده رفع مي شود
رئيس هيات مديره انجمن صنفي صنايع 
نيمه  روغن  کمبود  گفت:  ايران  نباتي  روغن 
جامد 4.5 کيلوگرمي تا اواخر هفته آينده رفع 
مي شود.ابوالحسن خليلي، رئيس هيأت مديره 
انجمن صنفي صنايع روغن نباتي ايران با بيان 
اينکه حدود 50 هزارتن روغن خام در گمرکات 
رسوب کرده بود، گفت: طي هفته جاري ارز اين 
محموله ها تخصيص داده شده و کار انتقال ارز 
آن توسط واردکنندگان در حال انجام است.وي 
اضافه کرد: به محض اينکه فروشندگان اصلي 
اين روغن ها، ارز خود را دريافت کنند، امکان 
ترخيص اين روغن ها فراهم مي شود و سپس 
انجام  توليدي  کارخانجات  به  آنها  انتقال  کار 
خواهد شد.اين فعال بخش خصوصي تصريح 
اين روغن ها  از  آينده بخشي  کرد: طي هفته 
مي شود. منتقل  کارخانجات  به  و  ترخيص 

خليلي با بيان اينکه اين روغن ها بيشتر براي 
استمرار توليد کارخانجات است، گفت: طي يک 
از  ماه گذشته حدود 70 هزار تن روغن خام 
سوي شرکت بازرگاني دولتي ايران در اختيار 
بخش خصوصي قرار گرفته است.وي در بخش 
روغن  کمبود  درباره  خود  سخنان  از  ديگري 
شهرها  سطح  فروشگاه هاي  در  جامد  نيمه 
افزود: اين کمبود بيشتر مربوط به احجام 4.5 
نيمه جامد  روغن  کيلوگرمي  و 5  کيلوگرمي 
است که به دنبال کاهش توليدي که اتفاق افتاد 
و  آمده  پيش  بزرگي  خلأ  کردند  تصور  مردم 
براي خريد هجوم آوردند و بيش از نياز معمول 
اقدام به خريد کردند.خليلي اضافه کرد: علاوه 
بر اين، اين روغن ها قابليت مصرف در صنف و 
صنعت را نيز پيدا کرده اند و اين مسائل باعث 
توجه  با  افزود:  شد.وي  بازار  در  کمبود  ايجاد 
انجام شده، توليد احجام  برنامه ريزي هاي  به 
4.5 کيلوگرمي روغن نيمه جامد افزايش پيدا 
مي کند و تا اواخر هفته آينده کمبود ايجاد شده 

در اين حوزه رفع خواهد شد.

لوازم خانگي خارجي موجود 
در بازار قاچاق يا تقلبي است

بر قاچاق  مدير کل پيشگيري و نظارت 
کالا و ارز سازمان تعزيرات گفت: ما هيچ واردات 
خارجي  اقلام  و  نداريم  خانگي  لوازم  رسمي 
است. تقلبي  يا  و  قاچاق  يا  بازار  در  موجود 
سيدعبدالمجيد اجتهادي، مدير کل پيشگيري 
و نظارت بر قاچاق کالا و ارز سازمان تعزيرات 
در پاسخ به سوالي مبني بر اينکه لوازم خانگي 
ال جي و سامسونگ با چه مجوزي در مراکز 
فروش لوازم خانگي عرضه مي شود؟ افزود: ما 
واردات رسمي اين دو نشان را نداريم و اقلامي 
که در بازار عرضه مي شود يا قاچاق و يا تقلبي 
است و بعضا برخي کالاهاي توليد داخل را با 
مي کنند  جعل  چيني  کالاهاي  برچسب هاي 
فروش  به  محصول  دو  اين  برند  عنوان  به  و 
مي رسانند در حالي که نمايندگي هاي رسمي 
جداگانه  نام  دو  با  خودشان  شرکت  دو  اين 
توليد مي کنند  اکنون در داخل محصول  هم 
وارد مي شود. وي  از چين  که قطعاتشان هم 
گفت: عمده لوازم خانگي قاچاق از مرزهاي آبي 
همانند قشم، گناوه و هنديجان وارد مي شود 
که اين کالاهاي وارداتي قاچاق برخي مناطق 
از جمله بانه را هم پوشش مي دهد. اجتهادي 
خالي  کارتن هاي  زيادي  مقادير  درباره کشف 
کارتن هاي  افزود:  اپل،  همراه  تلفن  گوشي 
خالي لوازم خانگي قاچاق نيست و مي خواهند 
کالاهاي تقلبي را در آن کارتن ها قرار دهند و 
تحت عنوان کالاهاي ژاپني يا کره اي بفروشند، 
اما در بحث گوشي تلفن همراه، چون افراد اين 
صورت  به  شوتي  خودروهاي  با  را  گوشي ها 
و  جدا  را  کارتن  مي کنند  کشور  وارد  قاچاق 
گوشي را هم جدا مي آورند تا حجم کمتري را 
بگيرد و ما چندي پيش در دزفول تعداد زيادي 
طبيعتا  اما  کرديم،  کشف  اپل  خالي  کارتن 
حکم  همراه  تلفن  گوشي  خالي  کارتن هاي 

قاچاق را ندارد. 

تاکيد رئيس ايدرو و استاندار 
فارس بر شتاب بخشي طرح 

هاي صنعتي استان
رويکرد  به  اشاره  با  نيا  صالحي  محسن 
از  سازمان  اين   : گفت  ايدرو  سازانه  توانمند 
هاي  پروژه  در  دولتي  غير  بخش  مشارکت 
صنعتي استقبال مي کند و آماده انتقال دانش 
انباشته و تجارب خوددر فرايند هاي مشارکت با 
بخش خصوصي براي توانمند سازي و پشتيباني 

هاي قانوني ، تسهيل گرانه وتوسعه اي است .
به گزارش ايدرونيوز؛ در اين ديدار مباحثي 
در خصوص راه اندازي کارخانه لاستيک سنگين 
راه اندازي  و  خصوصي  بخش  مشارکت  با 
کارخانه توليد کاغذ از سنگ در خرامه بررسي  
و  گسترش  سازمان  شد  مقرر  شد.همچنين 
اعتبار  تامين  زمينه  در  ايران  صنايع  نوسازي 
12 و نيم ميليارد توماني براي تکميل منطقه 
ويژه اقتصادي جهرم و مجموعه مديريت استان 
نيز در زمينه تامين زيرساخت هاي مورد نياز 
اين شهرک اقدامات لازم را انجام دهند.تسريع 
در روند آغاز فعاليت کارخانه توليد چراغ هاي 
بيو  انواع  توليد  طرح  و   صنعتي   ال.اي.دي 
موارد  ديگر  از  شيراز  سايت  در  ايمپلنت ها 
مذاکرات بين صالحي نيا و عنايت الله رحيمي 
بود.استاندار فارس در اين ديدار  سرمايه گذاري  
ايدرو در مناطق محروم اين استان را خواستار 
ايدرو  با موافقت رييس هيات عامل  شد  که 
مقرر شد پروژه هاي قابل اجرا در اين مناطق 
از سوي استانداري و سازمان صنعت، معدن و 
تجارت فارس معرفي و  پس از ارزيابي هاي 
امکان سنجي منطبق بر آمايش سرزميني و 
اولويت هاي توسعه اي ايدرو  با مشارکت  بخش 
خصوصي، سرمايه گذاري هاي لازم در اين زمينه 

انجام شود.

وزير راه و شهرسازي:

 قيمت مسکن 
بايد کاهش پيدا کند

وزير راه و شهرسازي ضمن تاکيد بر لزوم 
کاهش قيمت مسکن با کاهش نرخ ارز گفت: 
قيمت  کاهش  براي  سودجو  جريانات  برخي 

مسکن سرسختي نشان مي دهند.
محمد اسلامي در پاسخ به افزايش بي رويه 
قيمت مسکن و پيش بيني در مورد قيمت آن 
در کشور اظهار داشت: بازار کشور ما متاثر از 
تهاجم جنگ اقتصادي بي دليل شاهد افزايش 
قيمت ارز بود و در چند روز اخير شاهد کاهش 
قيمت ارز بوديم اما برخي جريانات سودجو در 
اين زمينه سرسختي نشان مي دهند.وي با بيان 
اينکه همانطور که بي دليل قيمت ارز و به طبع 
آن قيمت مسکن افزايش پيدا کرده، با کاهش 
قيمت دلار قيمت مسکن نيز بايد کاهش پيدا 
پيدا  کاهش  بايد  مسکن  قيمت  افزود:  کند، 
باعث شد  ارز  قيمت  کند چراکه تحولات در 
به  تمامي حوزه ها  در  معادلات  و  معاملات  تا 
اينکه  بيان  با  راه و شهرسازي  بريزد.وزير  هم 
ارز،  با کاهش قيمت  هيچ دليلي وجود ندارد 
قيمت مسکن به همان قيمت سابق باشد، ابراز 
داشت: بر اساس تاکيدات رياست جمهور نبايد 
نهاده هاي توليدي در گمرک بماند و بر همين 
با سرعت به  تا اين قطعات  اساس لازم است 
منظور رونق در بخش توليد از گمرک ترخيص 
شوند.بر اساس اين گزارش، روز گذشته محمد 
منظور  به  شهرسازي  و  راه  وزير  اسلامي، 
افتتاح  مسکن،  ملي  اقدام  طرح  کلنگ زني 
پروژه 50 واحدي خيرساز، بازديد از برخي از 
پروژه هاي راه و شهرسازي در منطقه و افتتاح 
معيت  در  کاشان   – بادرود  محور  دوم  قطعه 

هيئت همراه به منطقه کاشان سفر کرده بود.

 سه ابهام اصلي 
طرح جهش توليد مسکن

براي  لازم  مالي  منابع  بيني  پيش  عدم 
توليد يک ميليون واحد مسکوني، نبود صراحت 
درباره نرخ سود تسهيلات و نگراني از تورم زا 
از  مسکن  تامين  و  توليد  جهش  طرح  بودن 

ابهامات اين ايده عنوان مي شود.
که  مسکن  تامين  و  توليد  جهش  طرح 
براي  رسيده  مجلس  تصويب  به  آن  کليات 
بررسي بيشتر به کميسيون عمران ارسال شده 
است. با اين وجود دولت به دليل عدم پيش 
بيني منابع کافي براي اين طرح، آن را غير قابل 
اجرا مي داند. اصلي ترين اتکاي طرح جهش 
با  مسکن  ملي  حساب  ايجاد  مسکن،  توليد 
استفاده از درآمدهاي مالياتي است که دولت 
معتقد است تکافوي ساخت يک ميليون واحد 

مسکوني را نمي دهد.
نمايندگان مجلس يازدهم که از زمان روي 
کار آمدن تلاشهايي را براي ايجاد رونق بخش 
مسکن آغاز کرده و در بسياري موارد مدعي 
ناکارآمدي دولت در حوزه مسکن هستند، روز 
دوم مهرماه کليات طرح »جهش توليد و تامين 
مسکن« را با هدف توليد و تامين سالانه يک 
ميليون واحد مسکوني به تصويب رساندند و 
آن را براي بررسي بيشتر به کميسيون عمران 
که  افتاد  آن  از  پس  اتفاق  کردند.اين  ارسال 
برخي مسئولان دولتي مخالفت آشکار و پنهان 
خود را با اين طرح به دليل عدم پيش بيني 
منابع مالي لازم، زمزمه هاي نرخ سود پايين 
تسهيلات و تورم زا بودن آن اعلام کرده بودند 
نامه  يک  طي  دولت  شهريور،   25 روز  در  و 
کوتاه خطاب به وزارت اقتصاد، سازمان برنامه 
و بودجه و معاونت امور مجلس رييس جمهور 
مخالفت خود را با اين ايده ابراز کرد.البته در 
زمان برگزاري جلسات فني طرح جهش مسکن 
در کميسيون عمران، برخي مسئولان دولتي از 
جمله وزير راه و شهرسازي و معاونان او دعوت 
شدند. نمايندگان مدعي هستند که دولتيها در 
آن جلسات مخالفتي با اين ايده نداشته اند و به 
همين دليل حالا حق ندارند ساز مخالفت سر 
دهند.براي اجراي طرح جهش توليد و تامين 
ابزار در نظر گرفته شده است.  مسکن، چهار 
ابزار، استفاده از خط اعتباري 50 هزار  اولين 
تامين  منظور  به  مهر  توماني مسکن  ميليارد 
است.  مسکن  تامين  جديد  طرح هاي  مالي 
استفاده از منابع داخلي بانک ها، واگذاري زمين 
99ساله به متقاضيان واجد شرايط و همچنين 
بخش  ماليات  از  جديد  شکل  يک  دريافت 
مسکن ساير ابزارهايي است که در اين طرح 
در نظر گرفته شده است. براساس اين برنامه 
دولت  نهايي  تصويب  صورت  در  و  همچنين 
موظف مي شود در چهار سال نخست اجراي 
طرح به نحوي برنامه ريزي و اقدام کند تا سالانه 
حداقل يک ميليون واحد مسکوني در مناطق 
شهري و روستايي کشور احداث و عرضه شود.
از سوي ديگر و با هدف ايجاد هم افزايي، تقويت 
مالي  منابع  بهينه  تخصيص  و  حمايتي  توان 
بخش مسکن، حساب واحدي با عنوان »حساب 
ملي مسکن« در شبکه بانکي تشکيل خواهد 
شد که منابع آن نيز از محل منابع ماليات هاي 
و  مستغلات  مسکن،  زمين،  حوزه  با  مرتبط 
بخش  براي  پيش بيني شده  منابع  ساختمان، 
مسکن در قوانين بودجه سنواتي، منابع حاصل 
از بازگشت با امهال اصل و فرع خطوط اعتباري 
مسکن مهر، اقساط برگشتي صندوق پس انداز 
مسکن يکم در هر سال، منابع وقف و خيرين و 
ساير منابع مشابه تامين مي شود.با اينکه هنوز 
دولت موضع رسمي خود را با ارايه توضيحات 
مفصل تر درخصوص طرح جهش مسکن ارايه 
نکرده، در زمان بررسي ايده مذکور در مجلس،  
و  راه  وزير  -معاون  محمودزاده  محمود  نظر 
شهرسازي  را درباره اين طرح جويا شديم که 
گفته بود: با ساخت يک ميليون مسکن موافقيم 
اما دولت قرار نيست بسازد. او اظهار کرد: هدف 
خصوصي  بخش  براي  را  بستر  که  است  اين 
فراهم کنيم و دولت قرار نيست مستقيماً نسبت 
به ساخت و ساز اقدام کند؛ نرخ سود وام اين 

طرح هم هنوز مشخص نيست.

اخبار اخبار

که  اصلي  علت  گفت:  مجلس  اقتصادي  کميسيون  سخنگوي 
سبب گران فروشي مي شود نبود نظارت است و گران فروشان بر اساس 
توقع خودشان از نرخ ارزِ آينده اقدام به گران فروشي مي کنند تا ضرر 

احتمالي آينده را پوشش دهند.
حد  از  بيش  شدن  گران  و  تورم  خصوص  در  طغياني  مهدي 
اجناس مختلف در بازار، اظهار کرد: متغيرهاي مؤثر در اقتصاد برخي 
واقعي و برخي رواني است و عاملي که در اقتصاد ايران مؤثر است 
متغيرهاي واقعي اقتصاد مانند نقدينگي، خلق پول، نرخ ارز و توانايي 
کشور در تأمين ارز مورد نياز براي واردات است، اما عوامل رواني هم 

بر روي هر کدام از اين شاخص ها مؤثر است.
وي افزود: اتفاقي که هم اکنون در اقتصاد ايران افتاده اين است 
کشورمان  اقتصاد  واقعي  متغيرهاي  در  آمريکا  انتخابات  از  بعد  که 
نه  و  گرفت  افزايشي  سرعت  نقدينگي  نه  و  نشد  ايجاد  تغييري 
خلق پولمان کاهش پيدا کرد، ولي آنچه اتفاق افتاد مقداري تغيير 
انتظارات بود، به اين معنا که انتظارات از آينده اقتصادي بالا رفت و 
اين جو رواني چند روز دوام داشت که موجب کاهش محسوس نرخ 

ارز و طلا شد.
که  عقيده  اين  ابراز  با  مجلس  اقتصادي  کميسيون  سخنگوي 
کاملًا  متغيرها  اين  گفت:  است،  زودگذر  رواني  متغيرهاي  تأثير 
هيجاني و بر اساس اخبار عمل مي کنند نه بر اساس تحليل، چراکه 
بنيادي به مسائل نگاه نمي کنند. نتايج انتخابات آمريکا مؤثر بود، اما 
تداوم اين کاهش مشروط بر اتفاقات مثبتي است که در داخل کشور 
اثرات  تا  رخ مي دهد به اين معنا که اصلاحاتي در اقتصاد رخ دهد 

بلند مدت داشته باشد.

طغياني تصريح کرد: اما در مورد افزايش قيمت اجناس مرحله 
آخر افزايش قيمت ها است که در بازار مي بينيم و مراحل قبل از آن 
اين  وقتي  نمي بينيم.  است  هزينه ها  و  توليد  مراحل  افزايش  که  را 
قيمت  افزايش  نهايت سبب  در  اثر مي گذارد  يکديگر  متغيرها روي 
اجناس در بازار مي شود و اين گونه نيست که مغازه دار به اين نتيجه 

رسيده باشد که جنس را دو برابر بفروشد.
وي ادامه داد: قطعاً هزينه هاي توليد کننده بالا رفته و يا عرضه 
يک جنس کمتر از تقاضاي آن شده است و يا به دليل هزينه هاي 
بالاي توليد گران تر در مغازه ها به فروش مي رسد. اين موضوع را بايد 
از گران فروشي ها جدا کنيم. گراني عللي دارد و علت هاي آن بيشتر 
ناشي از ساختار اقتصاد کشور است، اما در گران فروشي هر مغازه دار يا 
عمده فروشي يا بنکداري ممکن است بر اساس محاسباتي که مي کند 
قيمت اجناس را چند برابر کند که اين امر مصداق گران فروشي است.
پيش بيني  افراد  اين  گفت:  مجلس  در  اصفهان  مردم  نماينده 

توماني  هزار   25 دلار  با  را  جنس  يک  که  الان  مثلًا  که  مي کنند 
تومان  هزار   35 دلار  با  آينده  در  است  ممکن  مي کنند  خريداري 
بر  را  اجناس  الان قيمت  از همين  به همين دليل  خريداري کنند. 
اين  مي رسانند.  فروش  به  و  محاسبه  تومان  هزار   35 دلار  اساس 
است  شده  تمام  قيمت  از  ناشي  که  گراني  با  و  است  گران فروشي 

تفاوت مي کند.
مي شود  گران فروشي  سبب  که  اصلي  علت  اما  افزود:  طغياني 
نبود نظارت است. اين گران فروشان بيشتر عمده فروشان و بنکداران 
هستند نه خرده فروش ها. اين افراد بر اساس توقع خودشان از نرخ 
را  آينده  احتمالي  ضرر  تا  مي کنند  گران فروشي  به  اقدام  آينده  ارزِ 

پوشش دهند.
وي در پاسخ به اين سؤال که چشم انداز اقتصادي ايران و قيمت ها 
را چگونه مي بينيد؟ گفت: اگر بخواهيم واقعيت هاي اقتصادي کشور 
را در نظر بگيريم بايد گفت اگر کرونا نبود در شش ماهه دوم امسال 
ثبات خيلي بهتري نسبت به سال 98 داشتيم. کرونا متغيرها را تغيير 
داد و سبب به هم ريختگي صادرات غيرنفتي و کاهش توليد شد و 

مشکلات را تشديد کرد.
سخنگوي کميسيون اقتصادي مجلس، خاطرنشان کرد: معتقدم 
در ماه هاي آينده که اقتصاد ايران رفته رفته در حال عبور از کرونا 
با  نيفتد  قرنطينه سراسري  مانند  اتفاق خاصي  که  به شرطي  است 
ثبات تر خواهد بود و تورم کاهش پيدا مي کند و نرخ ارز ثبات بهتري 
اگر در بحث هاي زيرساختي، مالياتي و  به خود مي گيرد. همچنين 
بانکي بتوانيم اصلاحاتي ايجاد کنيم در بخش توليد و سرمايه گذاري 

اوضاع بهتر و قطعاً از امروز وضعيت اقتصادي ايران بهتر مي شود.

مجتبي يوسفي با اشاره به تخلف قانوني ايرلاين ها در افزايش قيمت 
ها از اصلاح و تعديل نرخ بليت هواپيما حداکثر تا روزهاي ابتدايي هفته 

خبر داد.
نماينده مردم اهواز با اشاره به جلسه اخير کميسيون عمران مجلس 
با ايرلاين ها و سازمان هواپيمايي کشوري و دفتر گردشگري گفت: پس 
از بحث و تبادل نظر در نهايت مديران سازمان هواپيمايي کشوري و 
ايرلاين ها مکلف شدند نرخ بليت هواپيما را به محدوده قبل از گراني هاي 
اخير در آبان ماه برگردانند که البته هنوز به اين تکليف عمل نشده است. 
هرچند بر اساس اعلام مسئولان سازمان هواپيمايي اين روند کاهشي قرار 

است از ابتداي هفته آينده آغاز شود.
يوسفي در ادامه افزود: در فضاي عمومي کشور به اشتباه گفته مي 
شود، تنها 3 درصد مردم از سفرهاي هوايي استفاده مي کنند . در واقع 
اينطور وانمود مي شود که مخاطبان اصلي حمل و نقل هوايي، اقشار 
برخوردار جامعه هستند. در حالي که آمار سايت شرکت مادر تخصصي 
فرودگاه هاي کشور حاکي است در سال96، بيش از 44ميليون مسافر از 
طريق خطوط هوايي جابه جا شده اند، در حالي که همان سال 25ميلون 

نفر با قطار جابه جا شده اند.
او همچنين گفت: معناي اين اعداد و ارقام آن است که استقبال 
مردم از پروازهاي هوايي 2برابر استفاده از قطارها است. معتقدم اين نگاه 
طبقاتي به برخي حوزه هاي اقتصادي و خدماتي خسارت بار است. طيف 
وسيعي از مخاطبان پروازهاي هوايي را دانشجويان، کارگران، بيماران، 
بنابراين مهم است که خدماتي  و...تشکيل ميدهند.  اقتصادي  فعالان 

متناسب با سطح درآمدي اقشار متوسط جامعه ارائه شود.

بر اساس قانون افزايش قيمت بليت هاي هواپيما تخلف است
عضو کميسيون عمران مجلس با اشاره به گلايه هاي فراوان 
بليت  قيمت  در  افسارگسيخته  هاي  گراني  به  نسبت  مسافران 
افزايش  اين  قانون  صريح  نص  اساس  بر  داشت:  اظهار  هواپيما 
قيمت ها غير قانوني است. بعد از بحث و تبادل نظر در کميسيون 
قيمت  که  کردند  اعلام  رسما  هواپيمايي  سازمان  رييس  عمران، 
حق  ايرلايني  هيچ  و  بازگردد  امسال  ماه  آبان  از  قبل  به  بايد  ها 

ندارد. افزايش قيمت 
يوسفي در پاسخ به اين پرسش خبرنگار اقتصادآنلاين که چرا علي 
رغم تعهد ايرلاين ها به کاهش قيمت ها، اين روند افزايشي در نرخ 
بليت ها هم چنان ادامه دارد؟ گفت: صادقانه بايد بگويم که ايرلاين ها 
بعد از جلسه با نمايندگان هنوز به مفاد تعهداتشان عمل نکرده اند. هر 
روز قيمت ها را چک مي کنم و حدود 100درصد افزايش قيمت داشته 
اند. بدون شک در صورت عدم اجراي تکاليف در اولين نشست مجلس 
موضوع از طريق کميسيون هاي عمران، اصل 90 و ساير نهادهاي نظارتي 

بررسي خواهد شد.
او در ادامه افزود: حتي اگر قرار است موضوع افزايش قيمت بليت 
ها، متناسب با نوسانات نرخ دلار بررسي شود، اين پروسه بايد از طريق 
نهادهاي قانوني طي شود. ضمن اينکه قرار دادن قيمت کف و سقف براي 
نرخ بليت ها غلط است. اين الگو براي کشورهايي است که ايرلاين هاي 
مختلف با آپشن هاي متفاوت، خدماتي مختلف ارائه مي کنند، اين در 
حالي است که ايرلاين هاي کشورمان در يک فضاي انحصاري خدمات 

يکساني در اختيار مسافران قرار مي دهند.

ريزگردها دوباره از راه مي رسند
نماينده مردم اهواز در بخش ديگري از اظهاراتش با اشاره به مشکل 
ريزگردها گفت:علي رغم بودجه هاي مناسبي که از صندوق توسعه ملي 
در جهت بهبود شاخص هاي زيست محيطي و مقابله با ريزگردها در 
استان هايي چون خوزستان و سيستان و بلوچستان تخصيص يافته، 
هنوز عملکرد مطلوبي ثبت نشده است. همانطور که در بحث آلايندگي 
کلانشهرها و موضوع وارونگي هوا، کار کارشناسي و اصولي نشده است. 
حداکثر تدبيرها انتظار براي وزش باد بوده تا بادي بوزد و الايندگي ها 

را کمتر کند.
ارائه  خواستار  نمايندگان  جهت  اين  از  گفت:  ادامه  در  يوسفي 
جزئيات هزينه هاي هنگفتي که از صندوق توسعه ملي و بودجه سنواتي 
براي مقابله با ريزگردها و مساله وارونگي هوا در نظر گرفته شده، هستند. 
معتقدم اگر توسعه کشور به شکل توسعه پايدار تعريف و تفسير شود در 
آنصورت پيوست هاي زيست محيطي در کنار پيوست هاي فرهنگي براي 

پروژه هاي کلان دولتي يک ضرورت غير قابل جايگزين است.
عضو کميسيون عمران مجلس در پايان گفت:همانطور که بخش 
سازمان  17استعلام  بايد  اقتصادي  پروژه  يک  اجراي  براي  خصوصي 
محيط زيست را پاس کند، براي پروژه هايي که دستگاه هاي حاکميتي 
و دولتي قرار است اجرايي کنند، نيز بايد يک چنين پيوست هايي لحاظ 
شوند.اما در عمل ابتدا پروژه ها اجرايي مي شوند، بعد مسئولان سراغ 
قانع کردن محيط زيست براي اعطاي مجوز مي روند. اين نوع سياست 
ها، ضد توسعه اي، ضد توليد و بر خلاف اصول زيست محيطي هستند و 

بايد جلوي اين رويکردهاي مخرب گرفته شود.

سنگ آهن، امروزه بازار پر مصرفي در جهان دارد . معلوم نيست 
در آينده هم با وجود فناوريهاي جديد توليد پليمرها، اين رونق در 
بازار فولاد وجود داشته باشد . پس بايد با توجه به ظرفيت بي القوه 

کشور، حداکثر استفاده را ببريم .
به گزارش روابط عمومي شرکت چادرملو؛ مدير عامل شرکت 
منابع  به  بر ضرورت دستيابي  تاکيد  با  معدني و صنعتي چادرملو 
از 1000 متري در کوير مرکزي  بيش  غني سنگ آهن در عمق 
خود  خارجي  رقباي  از  اکتشاف  در خصوص  ايران    : گفت  ايران 
عقب است، امروزه در کشورهاي داراي ذخاير معدني از تکنولوژي 
هاي به روز براي دستيابي به ذخاير زير زميني بيشترين استفاده 
ندارد در  فناوري ها وجود  اين  ما هنوز  اما در کشور  برند  را مي 
حاليکه براي ما بسيار مهم است که بتوانيم به ذخاير زير سطحي 
از  توجهي  قابل  ذخاير  حاضر  حال  در   . باشيم  داشته  دسترسي 

اما  شده   شناسايي  متري   1000 از  بيش  عمق  در  آهن  سنگ 
امکان  جديد  تجهيزات  از  گيري  بهره  بدون  آنها  از  برداري  بهره 

. پذير نيست 
مهندس ناصر تقي زاده با اشاره به اين که، چادرملو مصمم به 
تهيه تکنولوژي حفاري عميق با هدف دستيابي به ذخاير قابل توجه 
سرمايه  بايد  اکتشاف  حوزه  در    : کرد  تصريح  کشور  سطحي  زير 
گذاري و تلاش بيشتري کرد، بارها اعلام کرديم در هر کجاي ايران 
اگر  پهنه اي به ما  واگذار شود، آماده انجام عمليات اکتشاف هستيم، 
البته نه به اين معني که الزاماً مالکيت آنرا داشته باشيم بلکه بصورت 

مشارکتي هم حاضر به همکاري هستيم .
  D19 وي افزود: در حال حاضر کار اکتشاف تفصيلي آنومالي
در حال انجام است و انتظار داريم بزودي نتيجه نهايي آن اعلام  
باطله   عمليات  برداري،  بهره  پروانه  دريافت  با  بتوانيم  تا  شود 

محدوده  در  ديگر  پهنه  چند  طرفي  از   . کنيم  آغاز  را  برداري  
فعاليت معدن چادرملو شناسايي شده است  که در حال مطالعه 

و بررسي هستيم .
مدير عامل و عضو هيات مديره چادرملو يادآوري کرد : سنگ 
آهن و فولاد محصولي است که امروزه بازار پر مصرفي در جهان دارد 
و ما با توجه به ظرفيت بي القوه کشور بايد حداکثر استفاده را در 
شرايط فعلي ببريم . معلوم نيست در آينده اين رونق وجود داشته 
باشد چرا که مي بينيم بشر هر روز از فرآورده هاي جديد در صنايع 
از جمله  لذا ممکن است جايگزين هاي ديگري  استفاده مي کند  
موانع موجود  برخي  بايد   . در صنايع شوند  فولاد  پليمرها جانشين 
بر سر راه سرمايه گذاران معادن برداشته، در صدور مجوزها تسريع 
به  ترغيب  تا بخش خصوصي   . داده  شود  نيز  تشويقي  امتيازات  و 

سرمايه گذاري در اين حوزه گردد.

سخنگوي کميسيون اقتصادي مجلس:

آينده اقتصاد ايران بهتر از امروز است

عضو کميسيون عمران مجلس خبر داد

آغاز روند کاهشي قيمت بليت هواپيما

چادرملو به دنبال دستيابي به تکنولوژي حفاري هاي عميق

معاون سازمان 
بنادر خبر داد؛

جزئيات 
حجم 
کالاهاي 
اساسي 
موجود 
در 
بنادر

معاون بندري سازمان بنادر و دريانوردي جزئيات حجم 
تفکيک  به  بنادر کشور  در  موجود  اساسي  کالاهاي  ميزان  و 
انبارهاي بندري، لنگرگاه ها و محموله هاي داخل کشتي اعلام 

کرد.
فرهاد منتصر کوهساري درباره احتکار کالاهاي اساسي 
نگهدارنده  دريانوردي  و  بنادر  اگرچه سازمان  بنادر گفت:  در 

کالاست، اما بندر محل گذر و تردد کالاهاست.
وي درباره بخشنامه ستاد تنظيم بازار در خصوص محاسبه 
هزينه نگهداري کالاهاي اساسي در انبارهاي بنادر با نرخ تعرفه 
انبارداري به مدت 30 روز، تصريح کرد: وقتي ستاد تنظيم بازار 

بخشنامه اي صادر مي کند، ما نمي توانيم از آن تبعيت نکنيم.
معاون امور بندري و مناطق آزاد و ويژه اقتصادي سازمان 
در  کالا  نگهداري  تعرفه  وقتي  داد:  ادامه  دريانوردي  و  بنادر 
انبارهاي بنادر به صورت پلکاني باشد، ديگر شاهد ماندگاري 
کالا در انبارها نخواهيم بود، در اين صورت است که مي توانيم از 

بندر به عنوان محل گذر و عبور کالا ياد کنيم.
بنادر ثابت  انبارداري کالا در  اما وقتي تعرفه  افزود:  وي 
مي شود، مي بينيم که کالاها در انبارها درجا مي زنند. هر چند 

که مشکل صاحبان کالا هم بايد به نحوي مرتفع شود چون 
صاحب کالا نتوانسته ارز را تأمين کند و مجبور است کالا را 
داخل بندر نگهداري کند، لذا ترخيصيه صادر نمي شود؛ در اين 
صورت گمرک نمي تواند عمليات گمرکي را انجام داده و سازمان 

بنادر هم نمي تواند اجازه دهد کالا خارج شود.
منتصر کوهساري گفت: مجموعاً 3 ميليون و 920 هزار 
تن کالاي اساسي در بنادر کشور اعم از کالاهاي موجود در 
در  گرفته  پهلو  کشتي هاي  پاي  همچنين  و  بنادر  انبارهاي 

اسکله ها و همچنين لنگرگاه ها وجود دارد.
بخواهيم ذکر کنيم، 3  اگر  تفکيکي  به  يادآور شد:  وي 
ميليون و 220 هزار تن کالاي اساسي در انبارهاي بنادر و 700 
هزار تن هم در داخل کشتي هاي در حال تخليه يا در لنگرگاه ها 

موجودي داريم.
معاون بندري سازمان بنادر تأکيد کرد: هيچ مشکلي براي 
تخليه کالاهاي اساسي در بنادر امام خميني )ره(، شهيد رجايي 
نداريم چون هم  از شمال و جنوب کشور  اعم  بنادر  و ديگر 
اسکله خالي داريم و هم تجهيزات مناسبي براي تخليه کالاهاي 
اساسي وجود دارد بنابراين اگر کشتي اي اعلام آمادگي براي 

پهلوگيري کند، بلافاصله براي پذيرش آن اقدام مي شود؛ اگر 
اعلام شده که کشتي هاي حامل مواد اوليه روغن در برخي بنادر 
پهلوگيري نمي شوند، به اين دليل است که اين کشتي ها مشکل 

ارزي، اسناد و مدارک دارند.
وي درباره واردات لاستيک گفت: همه لاستيک هاي وارد 
شده به بندر آبادان، تخليه شده و در محوطه اين بندر، لاستيک 
فراوان داريم؛ مشکلي هم براي بارگيري آنها به داخل کشور 
وجود ندارد ولي بايد فرآيند ترخيص آنها انجام شود تا اجازه 

بارگيري داده شود.
اپراتور هندي،  آيا  اينکه  منتصر کوهساري در خصوص 
يا  مي اندازد  تأخير  به  را  چابهار  بندر  تجهيزات  توسعه  عمداً 
خير؟ بيان کرد: ما قرارداد 85 ميليون دلار با هندي ها داريم 
که هندي ها قول داده اند اولين سري از تجهيزات مربوطه را 
که ساخته شده است، تا پايان امسال به بندر چابهار منتقل 
کنند. اين تجهيزات به گفته هندي ها در حال بارگيري بوده، 
مشکل خاصي با هندي ها نداريم و فرآيند کار فعلًا در حال 
انجام است؛ اما توسعه زيرساخت هاي بندر چابهار از محل منابع 

داخلي سازمان بنادر و دريانوردي صورت مي گيرد.


